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1 Zpráva o činnosti výboru KAS za rok 2024 

Výbor pracoval ve složení:  

• Novák Pavel, předseda KAS, 

• Bahenský Petr, sekretář 

• Horáčková Monika, hospodářka 

• Najbrt Tomáš, vedoucí trenér SCM 

• Tipka Václav, předseda soutěžní komise, krajský statistik 

• Gysel Urs, předseda komise mládeže 

• Vacek Ludvík, předseda komise rozhodčích 

Výbor spolupracuje s krajskou manažerkou – v první polovině roku s Monikou Drhovskou, od července 
odešla na mateřskou dovolenou. Od srpna jí ve funkci nahradila Tereza Chýnová.  

Výbor JčKAS rozhoduje o čerpání prostředků z vlastního rozpočtu. Podílí se na získávání části finančních 
prostředků z Jihočeského kraje. Hlavní činností JčKAS je organizovat krajské soutěže jednotlivců  
a družstev, což zajišťuje skrze AO/AK. Dílčí činností je uspořádání školení a seminářů pro rozhodčí  
a trenéry dále projekt Krajského centra mládeže Jč kraje – atletika a příprava na letní Olympiádu dětí a 
mládeže 2024, která se uskutečnila v Jihočeském kraji – na stadionu TJ Sokol České Budějovice. 

1.1 Oddíly a kluby 

Oddíly a kluby tvořilo na základě přihlášek k činnosti u ČAS, tedy i JčKAS v průběhu roku 26 oddílů/klubů 
+ 1 atletický kroužek. Jihočeské oddíly sdružují celkem 3 067 členů z toho 1 660 registrovaných atletů. Je 
zde mírný nárůst počtu atletů v našem kraji.  

1.2 Stadiony, pořádání krajských soutěží 

Na území Jihočeského kraje evidujeme celkem 23 stadionů s 400 m dráhou s umělým povrchem  
a rozdílným počtem drah na oválu i na rovince. Stadiony v Jč kraji jsou poměrně dobře vybavené v Táboře, 
Českých Budějovicích na 4DVCB a SOKCB, dále v Písku, Nové Včelnici, Veselí nad Lužnicí, Prachaticích, 
Jindřichově Hradci a v Milevsku. Ligové nebo vyšší soutěže proběhly v dřívějších letech pouze v Táboře, 
Českých Budějovicích (4DVCB, SOKCB) a v Písku, kde se u všech stadionů očekává i budoucí pořádání. TJ 
KOH-I-NOOR Č. Budějovice, z.s. a Jihočeský klub maratonců z.s. pořádá každoročně krajské přebory mimo 
dráhu. 

Pro další rozvoj atletiky by bylo vhodné vybudování atletické haly pro zimní přípravu jihočeských atletů, 
event. podpořit výstavby atletických tunelů, které by mohly být minimálním řešením v konkurenceschop-
nosti jihočeské atletiky s ostatními kraji. V Jč kraji jsou aktuálně k dispozici 4 atletické tunely – v Českých 
Budějovicích u ZŠ O. Nedbala a ve Sportovní hale, v Táboře a v Nové Včelnici. V roce 2024 byla dokončena 
v Nové Včelnici kompletní rekonstrukci běžeckého tunelu.  

V Jč kraji není žádná hala s oválem, a proto jsme nuceni pořádat halové krajské přebory v Praze. Problé-
mem nejsou jen krajské přebory, ale všeobecně sportovní příprava atletů zejména v zimním období. 

1.3 Dotační programy  

JčKAS získal finanční prostředky od Jihočeského kraje z dotačního programu Podpora sportovní činnosti 
dětí a mládeže, výkonnostní sport v opatření č. 2 Podpora výchovy talentované mládeže. Jedná se o již 
zavedené Krajské centrum mládeže Jihočeského kraje – atletika, na které JčKAS obdržel dotaci 360 000 Kč, 
a navíc musel přidat svou spoluúčast 20 %. Dotační prostředky jsou určeny pro období leden 2023 až 
červen 2024. Část prostředků se vyčerpala v roce 2023 a část se dočerpala v roce 2024. V roce 2024 se 
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finanční prostředky využily např. na organizaci školení trenérů, nákup náčiní pro zapůjčení do oddílů po-
řádající krajské přebory, pronájem atletické haly Strahov pro krajské přebory, Vyhlášení ankety atlet roku 
2023 (70 % pro mládežnické kategorie). Dále jsme získali tento stejný dotační program pro období leden 
2024 až červen 2025. Zde JčKAS obdržel dotaci 360 000 Kč, spoluúčast 90 000 Kč. V roce 2024 se finanční 
prostředky využily na odměny lektorům a vedoucím odborného semináře, na nákup věcných cen ankety 
atlet roku 2024 a na pronájem koridoru pro seminář. Další část prostředků bude využita v roce 2025 na 
odměny atletům zařazených do KCM (užší výběr atletů do 8. místa na MČR) a na pořádání krajské soutěže 
talentů.  

Dále získal JčKAS finanční prostředky od Jihočeského kraje z dotačního programu Podpora činnosti spor-
tovních svazů a ČUS, Podpora rozvoje krajské atletiky a organizování krajských přeborů. JčKAS obdržel 
40 000 Kč, které využil na podporu pořádání krajských přeborů.  

1.4 Články péče o talentovanou mládež 

Na krajské, potažmo oddílové úrovni fungují Sportovní střediska (SpS) a Sportovní centrum mládeže 
(SCM). SpS fungují pod vedením vedoucích trenérů SpS v následujících oddílech: TJ Sokol České 
Budějovice a TJ VS Tábor, z. s. V průběhu roku 2024 proběhly oponentury a výběr SpS pro další roky. TJ 
Sokol České Budějovice i TJ VS Tábor, z.s. byli vybráni do SpS i na rok 2025. Podrobnější informace o 
zařazení členů SCM viz zpráva vedoucího trenéra SCM níže. 

1.5 Vyhlášení ankety „Atlet Jč kraje“ 

Vyhlášení ankety „Atlet JČ kraje 2024” úspěšně proběhlo v lednu 2025 v Solnici v Českých Budějovicích za 
účasti nejlepších atletů a atletek v kategorii od mladšího žactva po muže a ženu včetně celkového pořadí 
prvních pěti nejlepších atletů v kraji.  

1.6 Soutěže a rozhodčí 

Soutěže 2024 – KPJ, KPD. V listopadu 2023 bylo svoláno jednání VV KAS o soutěžích na dráze, provedeno 
hodnocení a následně i schválení příspěvků pořadatelům. Výbor doladil a odsouhlasil termínovou listinu 
pro rok 2024. 

JčKAS děkuje pořadatelům krajských soutěží za jejich uspořádání a váží si odvedené práce všech 
začleněných osob do krajských soutěží.  

1.7 Vzdělávání 

JčKAS pravidelně pořádá školení trenérů a rozhodčích. V listopadu proběhl doškolovací seminář, kterého 
se účastnilo 30 účastníků. Školení/semináře rozhodčích je přiblíženo v sekci – zpráva komise rozhodčích. 

Zprávu o činnost výboru JčKAS zpracoval: Pavel Novák, předseda JčKAS 

 

2 Zpráva soutěžní komise JčKAS za rok 2024 

Halová sezóna 

Halové krajské přebory jednotlivců se tradičně uskutečnily v hale na Strahově - v kategorii dospělých a 
dorostu (pořadatel T.J. Sokol České Budějovice), v kategorii staršího a mladšího žactva (pořadatel TJ 
Lokomotiva Veselí nad Lužnicí). 

Ve vypsaných disciplínách jednotlivých přeborů atleti a atletky na prvním až třetím místě obdrželi medaile 
a diplomy. 
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Letní sezóna 

V roce 2024 se uskutečnily na krajské úrovni soutěže družstev i jednotlivců v plánovaném rozsahu.  

 

2.1 Soutěže družstev 

Soutěže družstev se ve všech kategoriích stejně jako v předchozím roce uskutečnily pouze v rámci kraje.  

Ve všech kategoriích (muži, ženy, junioři, juniorky, dorostenci, dorostenky, starší žáci, starší žákyně, mladší 
žáci, mladší žákyně, přípravka) se zúčastnilo celkem 75 družstev (v roce 2023 to bylo 78 družstev); v 
kategorii juniorů i juniorek to byla pouze 2 družstva. 

Soutěž přípravek proběhla jako Jihočeský atletický pohár přípravek (JAPP) ve 2 skupinách se samostatným 
vyhodnocením v rámci jednotlivých kol (4. kola). 

V ostatních kategoriích (3. kola) družstva v konečném pořadí umístěná na 1-3. místě obdržela poháry, 
medaile a diplomy (podmínkou byl start minimálně 3 družstev v příslušné kategorii). 

V mládežnických kategoriích (od staršího žactva výše) družstva na prvním a druhém místě postoupila na 
Mistrovství Čech, kterého se však 3 postupující družstva nezúčastnila (juniorky T.J. Sokola České 
Budějovice, dorostenci TJ SK Čéčova České Budějovice, dorostenky TJ VS Tábor). 

Dále na MČR již žádná jihočeská družstva z Mistrovství Čech nepostoupila.  

Krajský přeborník v kategorii žen /Atletika Prachatice/ se zúčastnil baráže o postup do II. ligy (družstvo 
nepostoupilo), v kategorii mužů krajský přeborník /TJ SK Čéčova České Budějovice/ se baráže o II. ligu 
nezúčastnil.  

 

2.2 Soutěže jednotlivců 

V soutěžích jednotlivců se uskutečnily všechny plánované přebory - v Táboře společný přebor s krajem 
Vysočina v kategorii dospělých, juniorů a dorostu; ostatní přebory samostatně pouze v rámci kraje. 

Na dráze v Písku přebor staršího žactva a v dlouhých bězích, ve Veselí nad Lužnicí přebor mladšího žactva, 
v Prachaticích víceboje mladšího žactva (oproti navrženému termínu přeložené o 14 dní později z důvodu 
povětrnostních podmínek), v Nové Včelnici víceboje   v ostatních kategoriích. 

Mimo dráhu přebor v silničním běhu v Hluboké nad Vltavou a Kardašově Řečici, v přespolním běhu přebor 
ve všech kategoriích (včetně přípravky) v Nové Včelnici. 

Ve vypsaných disciplínách jednotlivých přeborů atleti a atletky na prvním až třetím místě obdrželi medaile 
a diplomy. 

Zprávu soutěžní komise za JčKAS zpracoval: Václav Tipka, předseda SK JčKAS 

 

3 Zpráva komise rozhodčích JčKAS za rok 2024 

Komise rozhodčích JčKAS pracovala ve složení: Vacek Ludvík, Tipková Monika, Tipka Martin, Lapka 
Miloslav. 

3.1 Semináře a školení 

Plánovaný seminář rozhodčích 3. a 2. tř. se konal 16. 3. 2024. Vyškoleno bylo 14 rozhodčích. Školení 
rozhodčích 3. a 2. tř. se konalo 24. a 25.2.2024. Bylo vyškoleno 22 rozhodčích 3. tř. a 2 rozhodčí 2. tř.  

Na konci roku 2024 skončila platnost průkazu 54 rozhodčím. 
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3.2 Delegace rozhodčích 

Již koncem roku 2023 byla zpracována delegace rozhodčích na halovou sezonu (1.část). Později i delegace 
rozhodčích na hlavní sezónu (2.část).  

3.3 Další činnost 

Nejsme schopni zajistit pořádání větších soutěží bez pomoci rozhodčích z jiných krajů. 

Spolupracovali jsme převážně se západočeskými a středočeskými kolegy.  

Nadále je naší snahou získávat nové rozhodčí. Stále máme nedostatek rozhodčích pro funkce vrchníků  
(2.a 1.třídy). 

Funkce instruktora rozhodčích se v krajských soutěžích nedelegovala. Nesetkává se s pochopením 
pořadatelů (finanční důvody). 

Průběžně se řeší seznamy rozhodčích s ohledem na platnost průkazu a evidenci v registru ČAS.  

Současný stav rozhodčích:  

• rozhodčí ústřední: 8 

• rozhodčí 1. třídy: 11 (neplatný průkaz -1) 

• rozhodčí 2. třídy: 34 (neplatný průkaz -5) 

• rozhodčí 3. třídy: 112 (neplatný průkaz -48) 

• celkem: 165 rozhodčích 

Zprávu komise rozhodčích zpracoval: Ludvík Vacek, předseda KR JčKAS. 

 

4 Zpráva vedoucího trenéra SCM za rok 2024 

Sportovní centrum mládeže (SCM) je základním článkem péče o talentovanou mládeže Českého atletického 
svazu, vyvíjející svou činnost na území krajských atletických svazů. Vedoucím trenérem SCM a sportovního 
gymnázia (SG) je Tomáš Najbrt. 

4.1 Sportovní centrum mládeže (SCM) 

V roce 2024 bylo zařazeno 16 atletů (TOP SCM 6, atlet SCM 10) (stav k 30.9.2024). V průběhu roku po 
halové sezoně přibyli 2 atleti, 1 atletka byla na základě výkonnosti vyřazena. 

Pro rok 2025 je zařeno 10 atletů (TOP SCM 2, atlet SCM 8).  

MČR 2024 se účastnili všichni zařazení atleti a atletky (kromě vyřazené Lucie Chmátalové), 13 se umístilo 
ve finále, 10 přivezlo medaili. Titul Mistr ČR vybojovali Ema Albrechtová, Adéla Holubová, Michal Rada, 
Nina Radová, Adéla Štefanová, Filip Toul a Marek Volf. 

8 atletů a atletek reprezentovalo v roce 2024 ČR. Na MS U20 vybojoval Michal Rada stříbrnou medaili na 
400 m př., z ME U18 Adéla Holubová, Michal Rada, Nina Radová a Filip Toul přivezli titul Mistra Evropy. 
Na MU příslušné věkové kategorie startovali 4 atleti – Antonín Kinšt, Adéla Štefanová, Vojtěch Štika a 
Marek Volf. 

V SCM v roce 2024 bylo podle oddílové příslušnosti zastoupeno 7 atletických oddílů: 

T. J. Sokol České Budějovice – 8x 

TJ VS Tábor – 4x 
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TJ SK Čéčova České Budějovice – 1x 

TJ Nová Včelnice – 1x 

Atletika Písek, z.s. – 1x 

SKOK Jindřichův Hradec, z.s. – 1x 

SK Čtyři Dvory České Budějovice – 1x 

Podpora zařazených atletů je prostřednictvím centrálně organizovaných atletických kempů a výcvikových 
táborů – výše podpory je stupňována podle zařazené kategorie. 

V roce 2024 se konaly krajské akce – výcvikový tábor ve Benešově (březen 2024), výcvikový tábor na 
Zadově (říjen 2024), výcvikový tábor na Nových Hutích (říjen 2024, výcvikový tábor v Nymburce 
(prosinec 2024) a testovací sraz v Praze na Strahově (listopad 2024). 

Více informací je zveřejňováno na webu: www.scmjihoceskykraj.cz 

4.2 Sportovní gymnázium (SG) 

Na sportovním gymnáziu v Českých Budějovicích pracují 3 trenéři (Petr Bahenský, Jiří Couf, Tomáš Najbrt). 
Na celý úvazek je zaměstnán Jiří Couf. 

Ve školním roce 2023/2024 studovalo na sportovním gymnáziu 26 atletů a atletek (T. J. Sokol České 
Budějovice – 24, TJ Nová Včelnice – 2). 

Ve školním roce 2024/2025 studuje 25 atletů a atletek (T. J. Sokol České Budějovice – 24, Atletika Benešov 
– 1). 

Tento rok je pro JčKAS jako historicky jeden z nejúspěšnějších. Na MS juniorů Michal Rada vybojoval 
stříbrnou medaili na 400m př.. Na ME dorostu získali mistrovský titul Michal Rada (400m př. ) a Nina 
Radová (400m př). Další dva atleti ze všeobecného oboru gymnázia Adéla Holubová (800m) a Filip Toul 
(1500m) se stali rovněž Mistry Evropy v dorostenecké kategorii. Na MU dorostu reprezentovala ČR Adéla 
Štefanová. Celkem 4 atleti vybojovali medaili na MČR. Odchovanec SG Tomáš Němejc se na ME v Římě 
umístil na 6.místě a nominoval se na OH do Paříže, kde obsadil v běhu na 200m 33.místo. Sourozenci 
Radovi a Ema Albrechtová (4x400m) vytvořili nové národní rekordy.  

Zprávu vedoucího trenéra SCM zpracoval: Tomáš Najbrt, vedoucí trenér SCM 

 

5 Zpráva komise mládeže za rok 2024 

V roce 2024 ČAS nezorganizoval žádné mezikrajové utkání a všechno se soustředilo na LODM, jako hlavní 
událost. Kvůli tomu, že organizace LODM 2024 náležela JčKAS a závodní kalendář byl již tak plný, nebyla 
v roce 2024 zorganizována Krajská soutěž talentů. 

5.1 Nový formát závodů pro mladší žactvo 

Poprvé proběhly KPD mladšího žactvo dle nového formátu. Hlavním cílem změn je, aby každý atlet 
absolvoval co nejvíce disciplín. V každém kole jsou k dispozici předem určené dvojice disciplín a atleti si 
mohou vybrat v každém kole jednu z těchto dvojic. Tuto vybranou dvojici disciplín nesmí žádné další kolo 
opakovat. Celkem je v nabídce 8 disciplín, děti mohou absolvovat celkem šest disciplín během tří kol. 

Ukázalo se, že nový formát je opravdu změna a že jako vždy, když se něco změní, jsou k tomu různé 
názory a vznímání. Po posledním kole měly oddíly možnost se vyjádřit k novému formátu KPD formou 
dotazníku. Nový formát byl celkem kladně hodnocen. Oddíly měly k tomu ještě celou řadu návrhů, jak 
formát změnit a tím vylepšit. Návrhy byly ale tak různorodé (částečně i diametrálně odlišné), že se výbor 
JčKAS rozhodl, formát KPD na další rok ponechat a potom znovu zjistit zpětnou vazbu. 

http://www.scmjihoceskykraj.cz/
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5.2 LODM 2024 z hlediska účastníků 

Motivační soustředění 

V termínu 23. – 27. 3. 2024 organizoval JčKAS motivační 
soustředění jako součást přípravy na Letní olympiádu dětí a 
mládeže. Soustředění se konalo v Táboře a organizoval ho Antonín 
Pilát ve spolupráci s Monikou Drhovskou. Děti byly ubytovány 
v Domově mládeže VOČ a SZeŠ Tábor, trénovalo se na stadionu Mír 
a to jak venku, tak i v atletickém koridoru. Na soustředění bylo 
nominováno 40 dětí. Děti byly velmi motivovány. Vzhledem tomu, 
že soustředění probíhalo během jarní přípravní fáze, trénovaly se 
spíš základní pohybové dovednosti a kondice. Soustředění sloužilo 
také jako částečná administrativní příprava na LODM a rovněž 
k odhalení případných problematických účastníků. Soustředění bylo do velké míry financováno Jihočeským 
krajem. 

LODM v Českých Budějovicích 

Letní olympiáda dětí a mládeže se konala v termínu 23.-28. 6. 2022 
v Českých Budějovicích. Atletika byla ubytovaná na kolejích Jihočeské 
univerzity a závodilo se na stadionu T.J. Sokol České Budějovice. 
Každý kraj mohl delegovat maximálně 30 atletů a 4 trenéry (o dva 
atlety a jednoho trenéra méně než v roce 2022). Nominace byla 
provedená na základě umístění v celostátních tabulkách dle 
www.atletika.cz a na základě předpokládaného přínosu pro celé 
družstvo. Trenérský tým výpravy tvořili Antonín Pilát (vedoucí), Petra 
Kuželková, Jaroslav Mleziva a Rudolf Blažek. Všem patří velký dík za 
obětavou práci. 

Na úspěch z Olomouce letos nešlo úplně navázat. Jihočeská atletika 
skončila na 9. místě se ziskem tří medailí. Na medailové pozice dosáhli 
Pavlína Loudová v hodu oštěpu (1. místo), Matěj Mikšovský ve vrhu 
koulí (1. místo) a Nathaniel Weis ve skoku dalekým (3. místo). 

Týdenní LODM je náročná jak pro atlety, tak i pro trenéry, ale všichni 
určitě mají spoustu krásných vzpomínek. 

 

5.3 LODM 2024 z hlediska organizačního komité 

Jihočeský kraj hostuje Letní olympiádu 2024 v Českých 
Budějovicích a v Táboře. JčKAS dostal na starost 
organizaci atletických závodů pro LODM. Závody se 
konaly 25. – 27. 6. 2024 na stadionu T.J. Sokol České 
Budějovice. 

Jak to bývá, je potřeba tak velké závody organizovat 
s předstihem. Výbor JčKAS na tom začal pracovat již 
v létě 2023. Hrubý formát závodů byl dán ze strany 
ČAS, avšak podařilo se nám začlenit další disciplínu u 
staršího žactva, a to hod diskem. Role Svazového 
koordinátora převzal Urs Gysel. 

http://www.atletika.cz/
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Organizace tak velké akce není jednoduchá a je časově 
velmi náročná. Splnit očekávání ze strany kraje, Českého 
olympijského výboru, Českého atletického svazu, České 
televize, účastníků a diváků je téměř nemožné. Všude 
bylo potřeba najít kompromisy, ověřit si, zda domluva 
stále platí a najít cestu, jak tvořit atraktivní závody 
v rámci omezeného rozpočtu. Jak pro kraj, tak i pro 
výbor JčKAS a organizační komité LODM představovala 
organizace LODM neznámé území plné ideálů, představ 
a pastí. O to cennější je to, když jsem se mohl 

spolehnout na dobré fungující organizační komité (Pavel Novák, Kateřina Bahenská, Lenka Baronová, 
Michal Rybák, Vacek Ludvík, Stanislav Gryc a Miroslav Lapka), spoustu rozhodčí a dobrovolníků. Všem 
patří velký dík. 

 

5.4 Reprezentace JčKAS na Olympiádě v Paříži 

Vrcholná akce 2024 byla určitě Olympiáda v Paříži, kde náš kraj reprezentovali Lurdes Gloria Manuel 
(400 m) a Tomáš Němejc (200 m). Tyto fotografie ukazují, že každý velký příběh má své začátky.  

 

LODM 2019 v Liberci: Lu běžela rozběh na 800 m. 
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LODM 2015 v Uherském Hradišti: Tomáš běžel 60 m a skončil na 4. místě. 

 

Osobně hodnotím rok 2024 kladně. Organizace LODM byla výzva, podařená akce ale o to větší odměna. 
Máme tenkou špičku výborných atletů, kteří všichni letos měli mezinárodní úspěchy (Lurdes Manuel 
Gloria, Adéla Holubová, Adéla Štefanová, Michal Rada, Nina Radová a Filip Toul). Bohužel však za nimi 
zatím chybí silnější konkurence směřující k národní špičce. 

Zprávu komise mládeže zpracoval: Urs Gysel, předseda komise mládeže JčKAS 

 

 

6 Přílohy 

Příloha č. 1: Výkaz zisku a ztráty k 31. 12. 2024 

Příloha č. 2: Rozvaha k 31. 12. 2024 

Příloha č. 3: Příloha k účetní závěrce za účetní období od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024 
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Příloha č. 1: Výkaz zisku a ztráty k 31. 12. 2024 
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Příloha č. 2: Rozvaha k 31. 12. 2024 
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Příloha č. 3: Příloha k účetní závěrce za účetní období od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024 
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